
Zápisnica
zo zasadnutia Komisie vzdelávania a mládeže Mestského zastupiteľstva v Rožňave 

dňa 24. 10. 2024

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Zasadnutie komisie otvoril a všetkých privítal jej predseda Mgr. Matúš Bischof, ktorý 
v úvode prítomných oboznámil s programom zasadnutia.  Všetci prítomní členovia komisie 
súhlasili s navrhnutým programom a jednomyseľne program schválili. 

Číslo hlasovania: 1
Bod rokovania: Schválenie programu rokovania

Číslo uznesenia:
Členovia komisie hlasovali: 4 členovia hlasovali za

1/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

2/ Mgr. 
Zoltán 
Breuer

3/ Mgr. 
Richard 
Szőllős

4/ PhDr. 
Peter 
Lőrincz

5/ Mgr. 
Zuzana 
Hencelová

6/ Ing. 
Róbert 
Benik

za neprít. neprít. za za za

k     bodu č. 1  
Plnenie uznesení

Tajomníčka  KVaM  Ing.  Jana  Hajdú-Agnetinová  oboznámila  členov  s  plnením 
uznesení prijatých na zasadnutí komisie vzdelávania a mládeže dňa 10. 09. 2024. 

Členovia KVaM plnenie uznesení berú na vedomie. 

k     bodu č. 2  
Juraj Darvaš, Rožňavská baňa 91, Rožňava -  kúpa rodinného domu do majetku mesta

Materiál predložila: Blanka Fábiánová
Žiadosťou zo dňa 14. 05. 2024 p. Juraj Darvaš bytom Rožňavská baňa 91, Rožňava 

požiadal o zriadenie klubu pre deti a mládež na Rožňavskej bani. Uvádza, že v predmetnej 
mestskej časti je dlhodobý problém s deťmi a mládežou, nie je vytvorený pre nich priestor, 
kde by sa stretávali, preto navrhuje, aby  sa zriadil Klub pre deti a mládež práve na ten účel, 
kde by efektívne využívali svoj voľný čas. Na uvedený účel ponúka mestu na predaj svoje 
nehnuteľnosti – rodinný dom s pozemkom.

Komisia  výstavby,  územného  plánovania,  životného  prostredia  a mestských 
komunikácií dňa 11. 09. 2024 prerokovala predložený materiál a uznesením č. 08/09-2024  ho 
neodporučila zaradiť na rokovanie MZ. Predložený materiál odporučila zaradiť na rokovanie 
v  Komisii  vzdelávania  a  mládeže,  Komisii  sociálnej,  zdravotnej  a  bytovej  za  účelom 
posúdenia a vyjadrenia sa, či odkúpenie nehnuteľností v k. ú. Rožňava, zapísaných na LV č. 
1139 je v súlade s koncepciou MRK mesta Rožňava.

Diskusia: V  diskusii  bola  otázka  ohľadom  odborného  zastrešenia  Klubu  pre  deti 
a mládež. Zastrešovať by to malo mesto - komunitné centrum. Poznamenané bolo aj to, že 



rodinný  dom  nie  je  vhodný  na  tento  účel,  keďže  ide  o radový  dom  a potreboval  by 
rekonštrukciu. 

Číslo hlasovania: 2
Bod rokovania: Juraj Darvaš, Rožňavská baňa 91, Rožňava -  kúpa rodinného domu do 
majetku mesta

Číslo uznesenia:01/10/2024 
Členovia komisie hlasovali: 0 členov hlasovalo za, 4 členovia hlasovali proti

1/ Mgr. 
Matúš 
Bischof

2/ Mgr. 
Zoltán 
Breuer

3/ Mgr. 
Richard 
Szőllős

4/ PhDr. 
Peter 
Lőrincz

5/ Mgr. 
Zuzana 
Hencelová
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Róbert 
Benik

proti nepr. nepr. proti proti proti

Uznesenie  č.  01/10/2024 komisia  vzdelávania  a mládeže  po  prerokovaní  materiálu  
neodporúča  schváliť mestskému zastupiteľstvu odkúpenie nasledovných nehnuteľností v k. ú.  
Rožňava,  zapísaných  na  LV  č.  1139:  rodinný  dom  so  súpisným  číslom  91  a   pozemky,  
parc.č.KN  C  2704  zast.  plocha  s výmerou  47  m2 a parc.  č.   KN  C  2705  zast.  plocha  
s výmerou  44  m2  od  Juraja  Darvaša  bytom   Rožňavská  baňa  91,  Rožňava  a Reginy 
Darvašovej bytom Zlatá 20, Rožňava za kúpnu cenu vo výške  35 000,- €

k     bodu č. 3  
Rôzne

Mgr.  Alžbeta  Tamásová  informovala  o  úsporných  opatreniach  mesta  Rožňava  – 
Základnej umeleckej školy /ZUŠ/:

Vzhľadom na to, že mestá na Slovensku majú finančné problémy, je potrebné prijať 
úsporné  opatrenia  aj  v  príspevkových  a rozpočtových  organizáciách,  medzi  inými  aj 
v školách.  Chýbajú peniaze  aj  z dôvodu navyšovania  platov za  posledné 2  roky.  Preto  je 
potrebné  zavádzať  opatrenia,  najmä  čo  sa  týka  originálnych  kompetencií.  V materských 
školách sa už zvýšili poplatky za pobyt dieťaťa v materskej škole a od roku 2025 prejdú pod 
prenesené  kompetencie,  čo  spôsobí  zníženie  podielových  daní.  V školských  jedálňach  pri 
materských a základných školách je nižší počet zamestnancov, ako by mohol byť pri takom 
počte  stravníkov.  Hlavným  problémom  pri  originálnych  kompetenciách  sú  veľmi  nízke 
štátom určené koeficienty pre financovanie. Preto mesto pristúpilo k hľadaniu možností ako, 
ako  by  sa  dali  nejaké  financie  ušetriť  aj  v  ZUŠ  –  možnosť  navštevovať  skupinové 
vzdelávanie, realizovať talentové skúšky na  individuálne vzdelávanie, finančné prispievanie 
obcí  na  deti  s trvalým pobytom mimo Rožňavy.  Mesto  ako  zriaďovateľ  ZUŠ v  žiadnom 
prípade nepristúpi  k zrušeniu ZUŠ, informácia o rušení  sa nezakladá na pravde.   Taktiež 
príspevok na čiastočnú úhradu nákladov spojených so štúdiom v základnej umeleckej škole sa 
momentálne nebude navyšovať.

Riaditeľka školy Mgr. Monika Kerekešová, DiS. art.  potvrdila slová vedúcej odboru 
školstva  a dodala,  že  v škole  sa  učí  podľa  rámcových  učebných  plánov  a len  povinné 
predmety.  Voliteľné  predmety  sa  neučia,  čím  došlo  k poklesu  úväzkov  pedagogických 



zamestnancov. V triedach neboli naplnené maximálne počty žiakov, preto sme ich zvýšili do 
maximálneho využitia priestoru. Ďalším opatrením je pre dieťa, ktoré chodí na individuálne 
vzdelávanie možnosť chodiť aj na skupinové. 

Diskusia: 

 PhDr. Peter Lőrincz zdôraznil, že komisii vzdelávania a mládeže záleží na tom, 
aby ZUŠka zotrvala. Preto sa dotazoval na zníženie prevádzkových nákladov – 
riaditeľka  školy  sa  vyjadrila,  že  čo  sa  týka  prevádzkových  nákladov, 
momentálne potrebujeme všetky budovy, fungujeme však v úspornom režime. 

 PhDr.  Peter  Lőrincz sa spýtal,  či  nebude problém pri  výkazoch,  keď jedno 
dieťa chodí aj na individuálne aj na skupinové vzdelávanie a či ZUŠka bude 
len pre tie najtalentovanejšie deti – riaditeľka školy uviedla, že vo výkazoch 
nebude problém, keďže sa jedná o iný odbor. Talentové skúšky sa robia stále, 
no stáva sa že sa dieťa zľakne a ani napr. nezaspieva, preto je ťažké určiť, či je 
talentované alebo nie. Vyselektuje sa to po prvom roku.

 Ing. Róbert Benik poznamenal, že vzhľadom na to, že v ZUŠ v zriaďovateľskej 
pôsobnosti  mesta  je  vyššie  školné  ako  v  súkromnej  ZUŠ,  nemá  význam 
poplatky ďalej zvyšovať. Preto navrhol osloviť obce, aby prispievali na dieťa 
obdobnou formou ako na centrum voľného času, prípadne, aby rodičia detí, s 
trvalým pobytom mimo Rožňavy, z obcí, ktoré sa odmietnu spolupodieľať na 
financovaní  ZUŠ  napriek  tomu,  že  ZUŠ  poskytuje  služby  aj  pre  ich 
obyvateľov,  platili  viac.  Tým by rodičia sami začali  vytvárať tlak na svoje 
obce, aby sa tiež spolupodieľali na financovaní ZUŠ.

 Mgr. Alžbeta Tamásová reagovala, že jedným z riešení je oslovenie obcí. Čo 
ešte vieme urobiť je zľava pre deti  s trvalým pobytom v meste Rožňava na 
základe karty Rožňavčan, čo by sa muselo zapracovať aj do VZN.  

 PhDr. Peter Lőrincz navrhol pripojiť k ZUŠ centrum voľného času. K tomu by 
však najskôr bola potrebná analýza, či by to bolo efektívne.

Mgr.  Alžbeta  Tamásová  informovala  o kontrole  prokuratúry  v oblasti  plnenia 
povinného  predprimárneho  vzdelávania  detí  a následného  pokračovania  v základnej  škole 
a tiež  o pripravovaných národných projektoch zameraných na desegregáciu.

Diskusia

Záver

Mgr. Matúš Bischof, predseda komisie vzdelávania a mládeže poďakoval prítomným 
za účasť a zasadnutie ukončil.

Zapísala: Ing. Jana Hajdú-Agnetinová Mgr. Matúš Bischof
tajomníčka KVaM predseda komisie
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